
V, sredo se je začela razprava o začasnem pro
računu. Zapisanih je 36 govornikov. Čudno se je 
vsem zdelo, da je jugoslovanski klub svoje govornike 
dal vpisati za proračun, torej za vlado, in da je 
njihov prvi govornik slovfenslki liberalec Hribar iz
javil, da bo celi klub glasovalca začasni proračun. 
Prišli so torej iz obstrukcije srečno v vladuo ladijo. 
V teku dobrega meseca je jugoslovanski klub pod 
Plojevim vodstvom — načelnik Ivčevič te politike ni 
odobraval — igral zelo žalostno ulogo. Najprej je 
sklenil obstrukcijo proti nagodbi. Ker za to nima 
moči, ostal je samo v opoziciji. Potem je vlada po
kazala svojo nevoljo nad to politiko. Hitro je Ploj 
utihnil v odseku, kmalu ga ni bilo več k sejam in 
pri glasovanju o nujnosti je zaradi „nujnih" zadev 
manjkal. Takoj po nagodbi pa se je klub odločil zo
pet glasovati za vlado. Dosledna politika to ni bila 
in voditelju te politike ni prinesla slave, ampak za
smeh. iV imenu Slovenskega kluba je govoril kot 
prvi govornik zastopnik koroških Slovencev G r a
l e n a u e r . V izrazitih besedah je opisoval, koliko 
imajo trpeti koroški Slovenci od vlade, ki se je dala 
popolnoma ujeti od nemškonacionaljie strankte. Ko 
je opisoval žalostne šolske razmere, je prišlo do vhu
dih besednih spopadov med slovenskimi štajerskimi 
poslanci (dr. Benkovič, dr. Korošec) in nemškimi ko
roškimi poslanci (Nagele, Kirchmaver). Nagele: „Saj 
koroški Slovenci sami nočejo slovenskih šol!" Dr. 
Korošec: „Poučite jih, da se morajo na podlagi ma
terinega jezika izobraževati!' Nagele: „Koroški Slo
venci so proti takim zahtevam." Dr. Benkovič: „Sa
mo tisti, katere ste nahujskali." Govor Grafenauer
jev je naredil zelo dober utis in se je kmalu na to 
skliceval na njegov govor odlični češki poslanec dr. 
Herold. 

* 
Slovenski klub je imel v petek sejo, v kateri 

so se odločili govorniki za naslednje/ razprave v 
zbornici: o sladkornem zakonu poslanec Pišek, o 
trgovinskih pogodbah poslanec Povše in o konzu
larni sodnosti poslanec Fon. Toda malo verjetno je, 
da pridejo do besede, ker zbornica hoče na božične 
počitnice in noče več mnogo govornikov poslušati. 

* * m 

Že zadnjič smo omenili, da dr. Benkovič ni 
bil hudo ranjen. Toda majhna rana še ni zacelila 
in g. poslanec še mora nositi obliž. 

Državni zbor. 
Za železnico Purkla—Sv. Lenart—Ptuj—Roga

tec—Brežice so poslanci Kmečke zveze R o š t a r , 
dr. K o r o š e c in dr. B e n k o v i č dne 19. t. HLI 
vložili predlog z zahtevo, da c. kr, vlada v najkraj
šem času predloži zakon za izvršitev te ne samo za 
Štajersko, temveč za celo državo prepotrebne želez
nice. Ta predlog se je izročil železniškemu odsekvu 
Zahtevana železnica bode dalekosežnega pomena, ker 
bo ta proga najkrajša in tudi najcenejša za izva
žanje vsakovrstnih pridelkov ne samo na jDunaj, 
temveč tudi v tuje, severne in južne dežele. Ceno 
izvažanje v velika mesta in industrijske kraje je va
žen pogoj za dosego primernih cen kmetijskim pri
delkom, od katerih je odvisen obstoj kmečkega sta
nu. Samo ob sebi je umevno, da bo ta železnica za 
vse druge stanove enake ali še večje vrednosti. 

■ 
V petek sle je nadaljevala razprava o začas

nem proračunu. Seja je trajala do 1. ure v soboto 
zjutraj* da so mogli priti vsi naznanjeni govorniki 
do besetie. Govoril je tudi poslanec S. L. S. na 
Kranjskem dr. Žitnik. 

V soboto sta vstala kar dva nemška govornika, 
poslanec pivovarnar Nagele in vseučiliščni profesor 
Waldner, ter sta skušala pobiti govor poslanca Gra
fenauprja, kar pa se jima ni posrečilo. — Nato seje 
nadaljevala razprava o začasnem proračunu, ki je 
bil slednjič sprejet. Temu je sledila razprava o zni
žanju sladkornega davka. Zaradi pomanjkanja časa 
je govorilo k tej predlogi samo pet govornikov, na
kar je bila postava zaradi znižanja sladkornega dav
ka sprejeta. ' 

Prihodnja seja bo bržkone v januarju. 


